
 

 

PITEÅ KOMMUN    Sammanträdesprotokoll 

     Sammanträdesdatum 

Kommunala tillgänglighetsrådet  2016-12-08  1 (17) 

 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 14:00 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Ulla Persson, SN 

Margith Ström, FUB 

Anita Rönnbäck, SRF 

Laila Stålnacke, FSN 

Helena Stenberg, KS 

Börje Karlsson, HSO/IFS 

Tord Eliasson, Diabetesföreningen  

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Ann-Katrine Sämfors, Kultur- och fritidsnämnden 

Ruth Rahkola, BUN, närvarande 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Lennart Thelin, Piteå HjärtLung, ersättare för Anita Berglund 

 

 

Övriga deltagande 
 

Greger Pettersson, avd chef Stöd och omsorg 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

Tillgänglighetsansvariga: Lars Lundberg, Barn- och utbildning, 

kl 08:30-10:00 och Anna Stamblewski, Samhällsbyggnad, kl 10:00-10:15 

Utses att justera 

 
 

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 37 - 51 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande 
Börje Karlsson, HSO  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2016-12-08  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 37 

 

Mötet öppnas 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar alla välkomna till dagens möte och 

förklarar mötet öppnat.  

 

______ 

 

 

KTR § 38 

 

Fastställer dagordning 

 

Dagordningen godkänns. 

 

________ 

 

 

KTR § 39 

 

Val av justerare 

 

Till justerare utses Börje Karlsson, HSO/IFS. 

 

________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 40 

 

Föregående protokoll 

 

Föregående protokoll från den 1 september 2016 gicks igenom och lades till 

handlingarna. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 41 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Anita Rönnbäck, SRF säger att det är dåligt skyltat till Kaleido när man 

kommer från Byxtorget. Först kommer man till en trappa och fortsätter man 

en bit till finns en nedfart till entrén som är mycket svår att upptäcka för en 

synskadad. Det borde finnas en ljudfyr som visar vägen när det är aktiviteter 

på Kaleido.  

 

Ann-Katrin Sämfors, KF tar med sig frågan. 

 

______ 

 

Lennart Thelin, HjärtLung har två frågor från föreningen HjärtLung: 

1. Har kommunen någon plan för utbildning i HLR för personal inom 

förskole- och skolverksamheten? 

 

Ruth Rahkola, BUN kan inte svara på det. Ruth tar med sig frågan. 

 

2. Kalixexemplet: För att föreningar som bedriver barn- och ungdoms-

verksamhet ska få föreningsbidrag måste de utbilda sina ledare i HLR. 

Något för Piteå? 

 

Ann-Katrin Sämfors, KF säger att när hon jobbade på Strömbackaskolan hade 

de alltid utbildning 1 gång per år, vet inte hur det är idag. 

 

______ 

Margith Ström, undrar hur är kön till gruppbostäder och daglig verksamhet? 

 

Greger Pettersson, avd chef för Stöd och omsorg säger att två nya gruppbo-

städer ska starta under 2017. Ca 6 personer står i kö till daglig verksamhet. 

En arbetsanpassare till ska projektanställas under tre år.  

 

Kärnhuset kommer att heta Parken. 

 

Greger berättar att samhällsbyggnad har informerat om att Repris ska spara 

450 000 kr, men att 9-11 sysselsättningsplatser kommer att vara kvar under 

2017, därefter kommer avtalet att sägas upp. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 41, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 
 

Ulla Persson, SN tog upp på ett möte vi har haft tidigare att det är viktigt att 

informationsenheten tänker på att det material som går ut från informationsen-

heten är lätt att tyda när det gäller färg och textstorlek. Kortet med sammanträ-

desdagarna för 2016 var inte lätt att läsa, vit text på blå botten.  

 

Helena Stenberg, KS och Ulla Persson, SN fick då i uppdrag att kontakta in-

formationsenheten för att prata om informationsmaterial. 

 

Helena Stenberg berättar att hon och Ulla Persson har träffat Jeanette Ögren, 

kommunikationschef och Robert Nyström, ansvarig för digital media på in-

formationsenheten och haft en diskussion om dels det tryckta kortet för sam-

manträdesdagarna för 2016, att det är svårt att orientera sig på hemsidan med 

mera. Jeanette har pratat med infoenheten om det tryckta materialet och ändrat 

färg. Ulla Persson berättar att hon har fått ett A4 mejlat från Jeanette Ögren på 

sammanträdesdagarna. Ulla tyckte att det hade varit ett positivt möte att få 

träffa Jeanette Ögren och Robert Nyström.  

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 42 

 

Frågor från föreningarna 

 

1. Höjt verksamhetsbidrag från 1 500 kr till 5000 kr  
Om grundbidraget höjs så minskar den rörliga bidragsdelen per med-

lem. Det innebär att små föreningar får ett lite större föreningsbidrag 

än de större föreningarna. Se bilaga 1. 

 

Sven-Gösta Pettersson säger att det är socialnämnden som ska besluta 

om förändringar i föreningsbidraget. 

 

Lennart Thelin, HjärtLung berättar om att landstinget har ett verksam-

hetsbidrag. Det skulle även föreningarna kunna ha i kommunen. 

 

Margith Ström, FUB tycker att det är ett bra sätt som vi har idag.   

 

Börje Karlsson, HSO/IFS menar de fasta avgifterna är lika stora för en 

liten förening som för en stor förening. 

 

Lennart anser att det blir dyrare för en stor förening, exempelvis vid 

utskick till alla medlemmar. 

 

Börje Karlsson, HSO/IFS säger att diskussionen har varit i HSO. 

 

Beslut: Tillgänglighetsrådet rekommenderar socialförvaltningen att 

omfördela föreningsbidraget med att höja det fasta grundbidraget 

från 1 500 kr till 5 000 kr per förening och minska bidraget per 

medlem inför 2017. 

 

HSO återkommer i frågan att eventuellt förändra föreningsbidraget till 

ett mer verksamhetsbaserat bidrag. 

 

Ulla Persson, SN säger att det har funnits en diskussion för mycket 

länge sedan, stora föreningar har mycket aktiviteter, men små före-

ningar måste också få växa och ha aktiviteter. 

 

_______ 
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KTR § 42, forts 

 

Frågor från föreningarna 

 

2. Funktionshinderplan (som den gamla Handikapplanen) 
Helena Stenberg, KS berättar kommunstyrelsen har antagit en ”Hand-

lingsplan för mångfald”. Mångfaldsplanen är under revidering. Man 

kommer att arbeta kapitelvis med planen för integration, tillgänglighet 

och så vidare. Strategiska chefen Anna-Lena Pogulis kommer att 

bjuda in till någon träff en kväll.  

 

______ 

 

3. Vill vara med då det gäller framtidens skola innan remissen tas 

Sven-Gösta Pettersson säger att remissen handlade bara om Hort-

laxområdet. 

 

______ 

 

4. Friskvård i badhuset i Öjebyn till reducerat pris 

Ann-Katrine Sämfors, KF informerar om att om man köper det dyr-

aste träningskortet för seniorer så kostar det 3 695 kr/år eller 309 

kr/månad och då ingår gym, gruppträning och bad. Det billigaste års-

kortet som endast gäller bad kostar 670 kr/år. Ingen särskild rabatt är 

diskuterad.  

 

PUFF riktar sig till ungdomar som går i årskurs 7-9 som har gratis trä-

ning vissa tider till olika gym och bad. Gymnasieelever får ett gratis 

15 kort som hämtas i informationen på respektive gymnasieskola. 

 

Ann-Katrine Sämfors säger att Malin Wikberg, Frida Nygård och 

Therese Edmark i Öjebyn berättade för henne att de under hösten haft 

en satsning att varannan måndag ha träffar för att ge människor inspi-

ration och kanske få ge förslag på vad som kan passa för dem. Ingen 

har ”dykt” upp. De tar gärna emot förslag, så kanske de kan anpassa 

en aktivitet.  

 

______ 
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KTR § 42, forts 
 

Frågor från föreningarna 

 

5. Var togs beslutet om de 50 000 kr extra, pengar som vi blev så 

glada över? Vi brukar alltid kunna hänvisa till ett protokoll när vi 

fått något  

Sven-Gösta Pettersson svarar att socialnämnden fick i uppdrag att för-

dela 50 000 kronor på de olika föreningarna, se bilaga 2 och 3. Det är 

en engångssumma för 2016.  Pengarna kom från kommunala förebyg-

ganderådet när kvinnojouren lades ner. De pengarna gick till kommu-

nala tillgänglighetsrådet för år 2016. Beslutades att alla som hade fått 

föreningsbidrag för 2016 fick dela på summan. 

 

______ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



PITEÅ KOMMUN  Sammanträdesprotokoll 
 

 Sammanträdesdatum  

   

Kommunala tillgänglighetsrådet 2016-12-08 

 

9 

 

 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 43 

 

Tillgänglighet 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Anna Stamblewski, samhällsut-

vecklare välkommen. 

 

Anita Rönnbäck, SRF berättar för Anna att det är dåligt skyltat till Kaleido 

när man kommer från Byxtorget. Först kommer man till en trappa och fortsät-

ter man en bit till finns en nedfart till entrén som är mycket svår att upptäcka 

för en synskadad. Det borde finnas en ljudfyr som visar vägen när det är akti-

viteter på Kaleido. Skellefteå kommuns stadshus har en ljudfyr.  

 

Anna Stamblewski lovar att kolla med Ulrika Boman på parkavdelningen. 

 

Sven-Gösta Pettersson berättar att när buketten flyttade sin entré så ligger 

plattan utanför på fel ställe. Den borde ha flyttats till den nya entrén. Vem har 

det ansvaret?  

 

Anna tar med sig frågan till samhällsbyggnad. Kollar med bygglovshandläg-

garna. 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tackar Anna Stamblewski. 

 

______ 
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KTR § 44 

 

Remiss från barn- och utbildningsnämnden (BUN), se bilaga 4 som 

skickades ut med kallelsen 

 

Ruth Rahkola, BUN säger att remissen består av tre delar. 

1.  Framtida verksamhet i Blåsmarksskolan 

2.  Förändrad stadieindelning mellan Hortlax/Norrby och Bergsviks- 

 skolan. Möjligt att göra Hortlax – Norrbyskolan till en 4-9 skola. 

 Bergsviksskolan till en f-3 skola 

3.  Analys av alternativ till renovering och tillbyggnad av Bergsvikens 

 förskola 

 

Remissvar ska vara inne senast 15 december 2016. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 45 

 

Upphörande av 40-kort för arbetsresor 

Gun-Britt Wiksten, administratör på Stöd och omsorg, vuxna funktionsned-

satta informerar om att 40-kortet för arbetsresor kommer att upphöra från och 

med 1 januari 2017. 

 

Pite Taxi AB kommer att fakturera varje arbetsresa som är åkt per månad i 

efterhand. Ingen faktureringsavgift kommer att tas ut och man har 30 dagar på 

sig att betala fakturan, se mer info i bilaga 5 som skickades ut med kallelsen. 

 

______ 
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KTR § 46 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Greger berättar att det har varit tre medborgardialoger mellan medborgare från 

Pitepanelen och politiker. Dialog 1 var en information om avdelningen Stöd 

och omsorg som har ca 50 olika verksamhetsgrenar från vaggan till graven. 

Dialog 2 belyste problem och utmaningar som kan vara att barn/unga 

”mår dåligt”, missbruk, bostäder - hemlöshet, sysselsättning, ekonomi, per-

sonalförsörjning – arbetsvillkor och yttre påverkan. I dialog 3 försökte man att 

hitta lösningsförslag.  

 

En workshop har hållits där ledamöter i Kommunala tillgänglighetsrådet 

(KTR) och ledamöter i Kommunala förebygganderådet (KFR) har inbjudits 

plus politiker. 

 

Medborgarna som deltog på workshopen hade en ganska gemensam bild som 

med de som hade varit med på medborgardialogerna. Det var bland annat: 

Kompetensförsörjning, bostäder, psykisk ohälsa och att nyttja civilsamhället. 

 

Syftet med alla träffar har varit att samla in åsikter och förslag om de behov 

som finns och hur uppdraget Stöd och omsorg skulle kunna utformas utifrån 

dessa behov. 

 

Anna-Lena Pogulis, strategisk chef och Anette Christoffersson, verksamhets-

utvecklare vid strategiska enheten ska sammanställa ett material som man kan 

jobba vidare med i arbetsgruppen. 

 

Materialet skickas ut när det är klart. Ta upp som en punkt på nästa samman-

träde. 

 

Helena Stenberg, KS tycker att upplägget med Framtidens Stöd och omsorg 

har varit bra. Bostadsprognosen ska upp på nästa nämnd.  

 

Sven-Gösta Pettersson säger att de ska se på hur bostadsplanen ser ut fram till 

2020, vilka går på gymnasiesär på Strömbackaskolan. 

 

Greger Pettersson säger att det ser ut som att det håller på att plana ut med 

personer med funktionsnedsättningar. 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 46, forts 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Helena Stenberg, KS säger att det här med att det har tagit lång tid med Fram-

tidens Stöd och omsorg är ju också ett sätt att visa respekt för komplicerings-

graden innan man tar beslut i fullmäktige. 

Greger Pettersson, avd chef tar en bild: Man kan likna Äldreomsorgens block 

med en stor atlantångare indelad i tre våningar, varav en våning är hemsjuk-

vård, den andra särskilda boenden och den tredje hemtjänst. Stöd och omsorg 

kan man likna med en massa småbåtar som består av ca 50-tal olika grenar 

som är små och specialiserade, vilket gör att det är ännu mer komplicerat. 

 

Margith Ström, FUB säger att när en person som bor på ett gruppboende blir 

äldre och gått i pension och finns enbart på sitt boende, så skulle den behöva 

en kontaktperson. 

 

Greger Pettersson svarar att alla har rätt att ansöka om kontaktperson även om 

de bor på gruppboende. 

 

Margith Ström, FUB säger att det är en möjlighet att söka kontaktperson, men 

det känns svårt att få det. 

 

Greger Pettersson säger att i framtiden måste civilsamhället nyttjas. Skatte-

pengarna kommer inte att räcka till allt. Vi måste ta hand om varandra mer i 

framtiden. Samhället förändras hela tiden. Sveriges Kommuner och Lands-

ting, SKL har en tydlig vilja att förbättra samspelet med det civila samhället. 

Frivilligt arbete utan ekonomisk ersättning utförs i dag i Sverige. 

 

Helena Stenberg, KS säger att det kom fram i medborgardialogerna att många 

hade det som en tanke att civilsamhället måste nyttjas.  

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen tycker att det låter bra, men det är svårt att 

få människor till föreningarna. 

 

Monica Nyman Björklund, HRF undrar: vad vet de nyanlända som kommer 

till oss om förenings Sverige för de har inte med det från sina hemländer. 

 

Helena Stenberg, KS säger att det sprider kommunen till flyktigboendena. 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 47 

 

Mötesplanering för KTR 2017 

 

Sven-Gösta Pettersson har ett förslag om att ta bort heldagssammanträden. 

Vid behov bokas heldag. Sven-Gösta vill flytta datumet för arbetsutskottet 

från den 10 maj till 2017 till den 11 maj 2017. 

 

Beslut: Tillgänglighetsrådet godtar Sven-Gösta:s förslag att ta bort hel-

dagssammanträden, men att vid behov bokas heldag. Datumet för arbetsut-

skottet flyttas från den 10 maj till den 11 maj 2017. 

 

______ 

 

Mötesplanen fastställdes, se bilaga 6. 

 

______ 
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KTR § 48 

 

Elevhälsan 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Elice Ökvist, verksamhetschef, 

Elevhälsan välkommen. 

 

Elice berättar att hon ansvarar för skolsköterskor, kuratorer, samspelsteamet 

och familjens hus. 

 

Elice tar upp om: 

 Skolans ansvar 

 Information om egenvård 

 Stöd till skolorna 

 Information till föräldrar 

 Föreningarnas frågor: Diabetes, HLR och Allergi 

 

Se bilagorna 7 och 8.   
 

Anita Rönnbäck, SRF undrar hur många synskadade barn det finns Piteå 

kommuns skolor? Vid protokollets skrivande har inget svar hunnit inkomma 

från Elice.  

 

Broschyrer ska skickas till: 

Elice Ökvist 

Verksamhetschef 

Elevhälsan 

Utbildningsförvaltningen 

Besöksadress: Olof Palmes gata 6 F 

Postadress: 941 33 Piteå 

 

Telefon: 0911-69 72 90 

E-post: elice.okvist@pitea.se 

Webb: www.pitea.se 
 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tackar Elice Ökvist för informationen. 

 

______ 

 

mailto:elice.okvist@pitea.se
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KTR § 49 

 

Övriga frågor 

Ann-Katrine Sämfors, KF läser i dagens samhälle att många ungdomar som 

är intellektuellt funktionsnedsatta till stor del är utestängda från arbetsmark-

naden.  

 

Greger Pettersson säger att de personer som finns i Stöd omsorg har relativt 

goda förutsättningar. Stöd och omsorg anställer ytterligare en arbetsanpassare 

på ett treårsprojekt. Många funktionsnedsatta vill arbeta på ett företag och 

inte på Bryggan, SAVO eller någon annan dagverksamhet. Idag har Stöd och 

omsorg ca 60-70 personer utplacerade på företag. 

 

Ann-Katrine Sämfors, KF undrar: Hur lyckas vi i skolan? Hur bra är vi i  

skolan? 

 

Ruth Rahkola, BUN säger att det har varit för mycket omsorg på särskolan. 

Viktigt att våga utmana och ställa krav på personer i särskolan. Tittar på kun-

skapskraven. 

 

Ruth Rahkola, BUN berättar att elever med särskilt stöd går ut gymnasiet, de 

får inte så höga betyg, men får en grundutbildning. 

 

______ 
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KTR § 50 

 

Nästa möte 

 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir måndag den 20 februari 

2017, klockan 09:00 i Greger Petterssons arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  

Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 9 mars 2017,  

klockan 08:30 i Ovalen vid Stadshusets huvudentré.  

 

______ 

 

 

KTR § 51 

 

Avslutning 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tackar alla för dagens möte och önskar alla 

en God Jul och Ett Gott Nytt År! 

 

______ 

 

Börje Karlsson, önskar från HSO till alla i rådet en God Jul och Gott Nytt År 

och med en önska att socialtjänsten får en stor säck med pengar. 

 

______ 


